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Protokół Nr X/19 

z X sesji Rady Gminy w Dziemianach  

odbytej w dniu 12 czerwca  2019 r. 

 

 Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Dziemianach (83 - 425 Dziemiany, 

ul. 8 Marca 3) i trwało od godziny 11:30 do godziny 14:35. 

W posiedzeniu brali udział Radni Rady Gminy (zgodnie z załączoną listą obecności 

stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu) oraz zaproszeni goście  (załącznik nr 2 do protokołu). 

Przewodniczący obrad – Krystian Sikora  

Protokolant – Elżbieta Jenta  

Nieobecni: 

1. Radna Teresa Mankiewicz  - przybyła w trakcie obrad sesji 

2. Radna Łopusiewicz Dorota- nieobecność usprawiedliwiona 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obrady X sesji Rady Gminy Dziemiany otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Pan 

Krystian Sikora witając zgromadzonych radnych gminy oraz gości. Następnie na podstawie 

listy obecności stwierdził, iż w obradach sesji na  15 radnych ustawowego składu rady  

uczestniczy 13, co stanowi kworum  niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

 Ad. 2  Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krystian Sikora przedstawił porządek obrad, kierując 

zapytanie o propozycje zmiany porządku obrad. Zmian do porządku obrad nie zgłoszono.  

W związku z powyższym po otwarciu sesji, stwierdzeniu prawomocności obrad 

 i przedstawieniu porządku obrad   co stanowiło pkt. 1, pkt. 2 porządku obrad, ustalono 

porządek obrad sesji, który będzie  obejmował:  

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Dziemiany. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

6. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji między sesjami.  

7. Sprawozdanie  Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.  

8. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za 2018 rok: 
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8a) przedstawienie raportu, 

8b) debata nad przedstawionym raportem, 

8c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum  zaufania Wójtowi Gminy Dziemiany. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego  gminy Dziemiany oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Dziemiany za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia: 

9a) przedstawienie sprawozdań oraz informacji o stanie mienia, 

9b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  w sprawie opinii 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dziemiany za 2018 rok wraz z informacją o 

stanie mienia komunalnego i objaśnieniami, 

9c) dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego gminy Dziemiany oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy Dziemiany za 2018 rok. 

9d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego jednostki 

samorządu terytorialnego za 2018 rok. 

10. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dziemiany o wykonaniu budżetu 

Gminy za 2018 rok oraz wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Dziemiany.  

11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dziemiany za 

2018 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Dziemiany. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Dziemiany. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 

Kultury w Dziemianach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dziemiany. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulic w miejscowości Dziemiany. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 

19. Komunikaty i wolne wnioski. 

20. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Dziemiany.  
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z IX  sesji Rady Gminy Dziemiany. 

Przewodniczący Rady ogłosił, że w związku z niewpłynięciem do niego w terminie 

określonym statutem żadnych zastrzeżeń do protokołu z IX  Sesji, zgodnie z  § 61 ust. 1 

statutu – Rada protokoły  przyjęła.  

       

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora poinformował, iż do Biura Rady wpłynęły trzy 

interpelacje, dwie złożone przez Radną Joannę Stopa i jedna przez Radną Dorotę Łopusiewicz    

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał treści złożonych  interpelacji.   

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz o działaniach podejmowanych 

 w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy  przekazał, iż brał udział w takich uroczystościach jak: 

- Gminne  Obchody Dnia Strażaka, 

- Powiatowe Obchody Dnia Strażaka, 

- w uroczystym przekazaniu samochodu strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Trzebuniu, 

- 30 lecie działalności firmy „COMPLEX”, 

- zawody gminne Ochotniczych Straży Pożarnych, 

- turniej Zaprzęgów Konnych, 

Następnie przekazał, iż   do biura rady wpłynęły następujące pisma: 

-  dwie skargi, pierwsza na działalność Ośrodka Kultury w Dziemianach i druga na 

działalność Wójta Gminy Dziemiany, obie skargi  są przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, 

- pozytywna opinia Pomorskiego Kuratora Oświaty  w sprawie ustalenia sieci publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Dziemiany, 

- pozytywna opinia Pomorskiego Kuratora Oświaty w sprawie zgodności planu sieci 

publicznych ośmioletnich szkół podstawowych,  

- poinformował, iż ogłoszono nabór na ławników na kadencję 2020-2023, 

-  odpowiedź na złożony apel w sprawie drogi 235 (Przewodniczący Rady Gminy odczytał 

jego treść), 
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-  dwa wnioski  w sprawie rozbudowy sieci kanalizacyjnej, jeden złożony przez mieszkańców 

ul. Ks. Podlaszewskiego w Dziemianach, natomiast drugi mieszkańców ulicy 

Marszałkowskiej w Kaliszu,  

- wniosek proboszcza naszej parafii w sprawie dofinansowania remontu dachu na kościele, 

- analiza gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie Dziemiany,  

Dwa ostatnie pisma będą przedmiotem obrad posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy 

w dniu 26 czerwca br. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji między sesjami. 

Przewodnicząca Komisji Maria Turzyńska Stopa poinformowała, iż  Komisja Kultury Sportu 

i Promocji odbyła  w okresie między sesjami jedno posiedzenie, na którym przygotowała 

ogłoszenie o naborze kandydatów do tytułu Osobowości Roku 2018, wysłuchano informacje 

o przygotowaniu gminy do sezonu turystycznego, którą przedstawił Pan Dariusz Turzyński. 

Komisja stwierdziła, aby w przyszłorocznym planie pracy Rady Gminy Dziemiany ująć 

tematykę przygotowania gminy do sezonu turystycznego. Przewodnicząca Komisji wraz z 

Wójtem Gminy uczestniczyła w podsumowaniu rozgrywek sportowych w ośrodku Kultury w 

Dziemianach.  

 

Przewodniczący Komisji  Grzegorz Eichmann poinformował, iż Komisja Rewizyjna w 

okresie między sesjami przeprowadziła  kontrolę doraźną . Kontrola odbyła się w dniach od 

15 maja   do 21 maja 2019 r.. Zagadnienia kontroli dotyczyły przeprowadzanych  inwestycji 

w 2018 roku. Kontrola została przeprowadzona przez dwa zespoły kontrolne. W jednym 

zespole kontrolnym Przewodniczącym Zespołu Kontrolnego był Radny Stanisław 

Kuczkowski, w wyniku wniosków pokontrolnych stwierdził, iż na podstawie 

przedstawionych dokumentów stwierdza się, że kontrolowane zadania inwestycyjne były 

przeprowadzone i realizowane prawidłowo. Po zrealizowaniu inwestycji należy częściej  

dokonywać przeglądów gwarancyjnych (w szczególności dotyczy to robót drogowych). W 

trakcie eksploatacji oddanych do użytkowania inwestycji należy zobowiązać osoby 

obejmujące pieczę nad wytworzonym majątkiem do prowadzenia wymaganej dokumentacji – 

książek obiektów budowlanych. Drugim zespołem kontrolnym Przewodniczył Grzegorz 

Eichmann, który we wnioskach pokontrolnych stwierdził, iż funkcjonuje regulamin zamówień 

publicznych do 30 tys euro, do którego zespół kontrolny nie wnosi uwag. Większość 

inwestycji realizowana była w drodze stosowania procedur ustawy prawo zamówień 
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publicznych. Z czego większa część inwestycji realizowana była w trybie przetargu 

nieograniczonego na podstawie art. 39 PZP – o wartości szacunkowej poniżej 5.548,00 euro. 

Nieliczne inwestycje o wartości powyżej 30.000 euro były realizowane w trybie zapytania 

ofertowego, przy zastosowaniu tego trybu postepowania. Gmina Dziemiany nie realizowała w 

minionym roku inwestycji, jak również nie przeprowadzała procedur przetargowych na 

podstawie art. 39 ustawy PZP – o wartości szacunkowej powyżej 5.548.000 euro. Grzegorz 

Eichmann przekazał, iż w szczególności zespół kontrolny przyjrzał się inwestycji budowy 

PSZOK, Zespół Kontrolny miał wątpliwości co do jej podziału na mniejsze zadania, 

natomiast wysłuchał wyjaśnień Pana Sekretarza Gminy Henryka Kolińskiego i jest pełen 

zrozumienia, gdyby się tej inwestycji nie podzieliło to inwestycja nie była by wykonana. 

Przewodniczący Komisji powiedział, iż w kwestii rekultywacji dawnego wysypiska odpadów 

w gminie Dziemiany, zespół kontrolny zwrócił uwagę, że w trakcie realizacji robót nastąpiło 

rozszerzenie zamówienia. Podpisano aneks umowy z wykonawcą zamówienia na dodatkowe  

107 tys zł, natomiast komisja nie stwierdziła nieprawidłowości. 

Nie udało się dokonać inwestycji rozbudowy ZKiW w Dziemianach. Przewodniczący 

Komisji przekazał, iż zespół kontrolny  dokonał sprawdzenia Roszczenia cywilnego 

podwykonawcy ECOL-UNICON Sp z o.o z Gdańska,  następnie odczytał informacje ujęte w 

protokole kontroli:  

„ Wyrokiem z dnia 20 sierpnia 2018 roku – sygn. Akt I Aga 172/18 – Sąd Apelacyjny w 
Gdańsku I Wydział Cywilny, zasądził od Gminy Dziemiany – na rzecz powoda ECOL-
UNICON Sp. z o. o. z siedzibą w Gdańsku kwotę 105.340,89 zł wraz z ustawowymi 
odsetkami – od dnia zapłaty. Zasądzona należność wynikła z tytułu dostaw i robót 
budowlanych wykonanych przez powoda, jako podwykonawcy, na „Budowie sieci 
kanalizacyjnej dla miejscowości Kalisz – etap II” – w okresie VII-VIII  2005 roku na rzecz 
generalnego wykonawcy zamówienia publicznego Gminy Dziemiany – za które 
podwykonawca nie otrzymał wynagrodzenia od generalnego wykonawcy, tj. podmiotu 
ELWOT – Karolina Rychlik i Wspólnicy Sp. J. siedzibą w Łabiszynie. Podejmując powyższe 
orzeczenie Sąd Apelacyjny oparł się nie przepisie art. 647 ustawy Kodeks cywilny. Przepis 
ten wszedł w życie z dniem 24 kwietnia 2003 roku, na mocy ustawy z dnia 14.02.2003 – o 
zmianie ustawy Kodeks cywilny oraz niektórych innych ustaw. Stanowi on szczególności, co 
następuje: 

 Ust. 1 – „Inwestor odpowiada solidarnie z wykonawcą (generalnym wykonawcą) za 
zapłatę wynagrodzenia należnego podwykonawcy z tytułu wykonanych przez niego 
robót budowlanych, …” 

 Ust. 2 – „ Inwestor ponosi odpowiedzialność za zapłatę podwykonawcy 
wynagrodzenia w wysokości ustalonej w umowie między podwykonawcą a 
wykonawcą, …” 
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Sąd Apelacyjny zwrócił uwagę, że przedmiotowe roszczenie stanowi zobowiązanie solidarne 
inwestora (Gminy) oraz Generalnego Wykonawcy. Dla istnienia odpowiedzialności inwestora 
nie ma zaś żadnego znaczenia, iż Gmina zapłaciła Generalnemu Wykonawcy całość 
wynagrodzenia za wykonanie zadania inwestycyjnego, skoro ten ostatni nie wywiązał się 
wobec powoda (podwykonawcy) z zapłaty należnego mu wynagrodzenia. Wykonując wyrok 
Sądu – w dniu 05.09.2018 – Gmina Dziemiany zapłaciła powodowi ECOL-UNIKON Sp. z 
o.o. łączną kwotę 148.330,96 zł – jako dłużnik solidarny. Jednocześnie, tj. 07.09.2018, Gmina 
Dziemiany wystąpiła do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy VIII Wydział Gospodarczy – z 
„Wnioskiem o zawezwaniem do próby ugodowej”. Wynikające z niego roszczenie Gminy to 
łączna kwota 148.330,96 zł. obejmująca oprócz kwoty głównej również odsetki oraz 
poniesione koszta procesu I i II instancji. Podsumowując: 

1) W wyniku powyższego zdarzenia Kasa Gminy Dziemiany utraciła niezasadnie środki 
finansowe w kwocie ponad 148,0 tyś. zł pochodzące z dochodów własnych. 

2) Pomimo ciążącej na inwestorze, tj. Gminie Dziemiany, odpowiedzialności za zapłatę 
wynagrodzenia pod-podwykonawcy, Gmina wypłaciła całość należnej za wykonanie 
roboty Generalnemu Wykonawcy, który nie zapłacił wynagrodzenia swojemu 
podwykonawcy, 

3) Gmina dopuściła się rażącego niedbalstwa gospodarowaniu środkami publicznymi , 
przez co dwukrotnie zapłaciła za roboty wykonane przez podwykonawcę, 

4) Mając wiedzę i świadomość tego, że Generalny Wykonawca nie dokonał zapłaty 
zgłoszonemu i zaakceptowanemu przez Gminę podwykonawcy Zamawiający dokonał 
płatności faktur, nie żądając potwierdzenia podwykonawcy o uregulowaniu 
zobowiązań GW, 

5) Wprawdzie Gmina dochodzi zwrotu utraconych środków od Generalnego 
Wykonawcy na drodze sądowej jednak odzyskanie ich jest zdarzeniem przyszłym i 
niepewnym. 

Rekomendacje Zespołu Kontrolnego do rozważania przez Radę Gminy: 

1) W jednym kontrolowanym przypadku inwestycji przedsięwzięcie zostało podzielone 
na kilka odrębnych zamówień – patrz: PSZOK- pomimo, że nie stanowiły one 
odrębnych całości techniczno- użytkowych, mogących funkcjonować samodzielnie 
oraz zgodnie z potrzebą Gminy. Zespół kontrolny daje wiarę argumentacji Sekretarza 
Gminy, Pana Henryka Kolińskiego, że podział ten był niezbędny dla bezpiecznej 
realizacji całego zadania. Jednak co do zasady, należy unikać takiej praktyki, gdyż 
może ona prowadzić do wyższych kosztów finansowych realizacji zadania, 

2) Zarówno Wójt Gminy, jak i Rada Gminy, powinni podająć wszelkie działania, 
niezbędne do odzyskania środków finansowych utraconych przez Gminę przy 
realizacji zadania „Budowa sieci kanalizacyjnej dla miejscowości Kalisz – etap II” – 
w kwocie ok. 150,0 tyś. zł. 

Protokół zakończono w dniu 11 czerwca 2019 roku i przełożono kierowników jednostki 

kontrololowanej.” 
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Przewodniczący przekazał, iż zgodnie z zapisami statutu protokół z kontroli powinien zostać 

sporządzony w ciągu dwóch tygodni, jednak został sporządzony później. Pan Wójt otrzymał 

protokół kontroli w dniu dzisiejszym  i ma prawo na akceptację w ciągu dwóch tygodni. 

Przewodniczący podsumowując przekazał, iż Komisja nie dąży do tego aby szukać winnych , 

natomiast  dokonuje oceny działalności Wójta Gminy, co stara się staranie wykonywać. 

Komisja Rewizyjna ustala fakty i przedstawia Radzie Gminy. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Borzyszkowski poinformował, iż  Komisja Infrastruktury i 

Budżetu  obradowała w okresie między sesjami  raz, zajmowała się m.in. opiniowaniem  

dwóch wniosków  w sprawie rozbudowy sieci kanalizacyjnej, jeden złożony przez 

mieszkańców ul. Ks. Podlaszewskiego w Dziemianach, natomiast drugi przez mieszkańców 

ulicy Marszałkowskiej w Kaliszu. Wnioski zostały zaopiniowane pozytywnie. Komisja 

zawnioskowała do zastępcy Wójta o zaplanowanie rozbudowy odcinków sieci kanalizacyjnej 

w przyszłorocznym budżecie. Komisja opiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu na 2019 r, która jest przedmiotem obrad na dzisiejszej sesji – zaopiniowano 

pozytywnie. Komisja wnosi o  podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2019 rok. 

Przewodniczący przekazał, iż kolejne posiedzenie komisji odbędzie się 26 czerwca o godz. 

14:00. 

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Hoppe przekazał, iż Komisja Służb Publicznych w okresie 

miedzy sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym dokonała analizy bezpieczeństwa 

gminy, oraz zaopiniowała pozytywnie wniosek w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości 

Dziemiany oraz zaopiniowała pozytywnie dwa projekty uchwał, pierwszy  projekt uchwały w 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Dziemiany, drugi projekt  uchwały w 

sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Dziemiany. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Borzyszkowski  przekazał, iż Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji w okresie miedzy sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym 

rozpatrywała skargę na Ośrodek Kultury w Dziemianach oraz drugą na działalność Wójta 

Gminy Dziemiany , skargi uznano za bezzasadne. Wiceprzewodniczący odczytał treści 

uzasadnień do złożonych skarg (uzasadnienie skargi w załączeniu do protokołu). 
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Ad. 7. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Dziemiany Leszek Pobłocki poinformował, iż w okresie między sesjami: 

-  przygotowano raport o stanie gminy, który jest przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, 

- jest w trakcie przygotowań  inwestycja dotycząca rozbudowy ZKiW w Dziemianach. Gmina 

jest na etapie zlecenia przygotowywania  projektu i pozwoleń na budowę. W trakcie 

przygotowań do tej inwestycji zgłaszane były postulaty, które zostały przeanalizowane , 

natomiast nie wszystkie znalazły akceptację,  

- kończy się inwestycja budowy domku ratownika, 

- prowadzone są prace związane z przeglądem pogwarancyjnym na drogach, 

- kończy się projekt Akademia Przedszkolaka (na dzisiejszej sesji rekomendowana jest 

zmiana w budżecie gminy dotycząca realizacji tego projektu), 

Wójt uczestniczył w spotkaniu dotyczącym pozyskania środków z Funduszu Solidarności. 

Nasza gmina otrzymała wsparcie finansowe w wysokości 370 tys zł z przeznaczeniem  na 

modernizację dróg,  które do września planuje gmina wykonać. . Wójt dodał, iż uczestniczył 

w podobnych uroczystościach, o których wspomniał Przewodniczący Rady Gminy, a w tych 

których nie mógł osobiście uczestniczyć oddelegował swojego zastępcę. W minionym okresie 

odbył się turniej samorządów. W minionym czasie   zwróciła się do gminy partnerska gmina z 

Francji z zaproszeniem naszej młodzieży wraz z dorosłymi do wymiany partnerskiej w liczbie 

16 osób.  

Wójt odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej co do jej pracy i 

wnikliwości, przekazał, iż nie ma błędu tam, gdzie nie ma działań. Przekazał, iż w sprawie 

środków wydatkowanych z Urzędu Gminy  odnośnie budowy  kanalizacji w Kaliszu, 

przekazał, że były prowadzone dwa postępowania sądowe, gdzie Sąd I instancji orzekł rację 

po stronie gminy i odrzucił roszczenie firmy, która je składała. Natomiast Sąd II instancji 

orzekł racje po stronie przedsiębiorcy, w związku z czym gmina raczej nie zaniedbała rażąco 

swoich działań skoro Sąd I instancji orzekł rację po stronie gminy.  Gmina wspólnie z 

Wójtem dołoży wszelkich starań, aby te pieniądze odzyskać, natomiast stwierdzenie Komisji 

Rewizyjnej jest w sprzeczności z orzeczeniem Sądu I instancji, który przyznał rację gminy i 

uznał roszczenie firmy jako bezzasadne. 

  

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora ogłosił 10 min. przerwę.  

Po przerwie 
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Ad. 8. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za 2018 rok; 

Ad.8a) przedstawienie raportu, 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki poinformował, iż przedłożył na ręce Przewodniczącego Rady 

Gminy raport o stanie gminy za 2018 rok w ustawowo określonym terminie. Każdy radny 

otrzymał jego treść i mógł się z nim zapoznać. Wójt wierzy, iż przygotowany raport jest 

satysfakcjonujący, jednocześnie prosi o ewentualne sugestie, co do jego treści. Wójt uważa, iż 

w raporcie zostały zawarte oczekiwania Państwa Radnych. 

 

(Raport o stanie gminy za 2018 rok stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

 

Na obrady sesji przybyła Radna Teresa Mankiewicz. Od tej pory w obradach sesji uczestniczy 

14 Radnych Rady Gminy. 

 

Ad. 8b. debata nad przedstawionym raportem 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora, przekazał, iż mieszkańcy gminy mieli 

możliwość debaty nad raportem, jednak nikt nie złożył wniosku o uczestnictwo.  

 

Radny Tomasz Borzyszkowski – zapytał o dochody majątkowe gminy i wzrost ze sprzedaży 

mienia, aby doprecyzować o jakie mienie chodzi. 

 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel udzieliła odpowiedzi, iż chodzi o część  sprzedaży  gruntu. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, że mieszkańcy  występują z wnioskami o 

polepszenie warunków gospodarowania i przy ul. Jana Pawła II droga wchodziła w działki 

gdzie był jeden właściciel, który zawnioskował o część wykupu tej drogi.  

 

Radny Stanisław Kuczkowski zwrócił się z sugestią, aby w przyszłorocznym raporcie o stanie 

gminy ująć również planowane inwestycje  m.in. budowa placu i parkingu  przy Urzędzie 

Gminy, monitoring na placu zabaw w Dziemianach. Radny przekazał, iż w raporcie jest 

informacja, że nasza gmina ma charakter rolniczo – turystyczny, natomiast obecnie jest 

odwrotnie. Radny zwrócił uwagę na niską frekwencję mieszkańców podczas imprezy 

koszenia zboża oraz zarzucił, że w naszej gminie brakuje ścieżek rowerowych.   
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Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora zwrócił się z  sugestią, aby  w 

przyszłorocznym raporcie ująć inwestycje, których nie udało się zrealizować , oraz  ująć 

informacje dlaczego się nie udało. Przewodniczący Rady Gminy przekazał, iż w pozycji 

zawierającej zrealizowane inwestycje Gminy Dziemiany w 2018 roku zawarty jest plan 

wydatków oraz jego wykonanie, w związku z czym Przewodniczący Rady zapytał czy na 

inwestycje pod nazwą Rozbudowa budynku ZKiW w Dziemianach zaplanowano kwotę 

11.070 , i taką samą kwotę wydatkowano. 

 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel udzieliła odpowiedzi, że było tyle zaplanowane ile 

wydatkowano.  

 

Ad. 8c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Dziemiany 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora poinformował, iż w/w uchwałę podejmujemy 

bezwzględną większością głosów. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/40/19  

 w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Dziemiany 

 

Ad.9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Dziemiany oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Dziemiany za 2018 rok: 

 Ad. 9a) przedstawienie sprawozdań oraz informacji o stanie mienia 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki poinformował, iż Państwo Radni otrzymali sprawozdanie w 

ustawowym terminie i mieli możliwość się z nim zapoznać.  

 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel poinformowała, iż sprawozdanie zostało sporządzone w formie 

pisemnej. Radni otrzymali sprawozdanie w terminie określonym ustawowo. Budżet gminy 

wykonano w 100,3%. Zadłużenie gminy z tytułu pożyczek i kredytów na koniec 2018 roku 

wynosi 6.319.970 plus odsetki . Rok budżetowy zakończył się deficytem. 
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Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, że zadłużenie gminy zwiększyło się w momencie 

realizacji inwestycji odtworzenia dróg po nawałnicy, co przyczyniło się do powstania nowych 

nawierzchni drogowych.  

 

Ad. 9b)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  w sprawie 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dziemiany za 2018 rok wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora odczytał treść Uchwały Nr 030/g222/R/II/19 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 2 kwietnia 2019 r. 

w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dziemiany za 2018 rok wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami  (w załączniku Nr 4  do protokołu). 

 

9c) Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego gminy Dziemiany oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Dziemiany za 2018 rok. 

 

Radny Krzysztof Rolbiecki zapytał o umorzenia zaległości podatkowych, z czego one 

wynikały. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział,  iż podatek należny jest do tego momentu, aż nie 

zakończy się jego okres windykacji. Są przypadki szczególne chodzi o podatek leśny, który 

został umorzony. Wójt dodał, iż miesiąc po nawałnicy pierwszym z postulatów było 

zapytanie co z podatkiem leśnym, bo las został zniszczony, natomiast prawo podatkowe 

mówi, że tak długo obowiązuje nakaz podatkowy jak długo nie zmieni się istniejący stan 

zgodnie z operatem leśnym. Wójt dopowiedział, iż wspólnie z innymi samorządami   

uzgodniono, że będzie rekomendacja, że przez rok 2017 i 2018 będzie dokonywane na 

wniosek umorzenie podatku leśnego. Wójt przekazał, iż w wyniku wcześniejszych uzgodnień 

dokonał umorzenia podatku leśnego  za IV kwartał 2017 roku i za cały rok 2018. Natomiast 

inne tytuły umorzeń dotyczą sytuacji losowych, które są indywidualnie rozpatrywane, które 

wynikały z rozpoczęcia działalności gospodarczej, czy sezonowej działalności turystycznej.  

Przykładem jest firma, która przez cały rok oferuje wynajem miejsc noclegowych, ma 

dochody od maja do końca października, natomiast okres zimy jest czasem tzw. martwym. W 

takich przypadkach firma występuje z wnioskiem o umorzenie w części podatku. Analizując 
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te wnioski wspólnie z pracownikami jest podejmowana decyzja o umorzeniach. Wójt dodał, 

iż wg niego jest to wychodzenie naprzeciw wnioskodawców , jak również są zgodne z zasadą 

ogólnego solidaryzmu i zrozumienia sytuacji losowych, często sytuacji indywidualnych. Wójt 

dodał, iż umorzenia podatkowe wyższe niż 2 tys zł są publikowane, z którymi można się 

zapoznać. Umorzenia podatkowe, o które zapytał Pan Radny jest to zsumowanie niewielkich 

umorzeń podatkowych w sytuacjach losowych.  

 

Radny Krystian Kaszubowski złożył zapytanie w sprawie  kanalizacji  w Kaliszu. Jaki jest 

termin jej zakończenia i czy jako gmina możemy się spodziewać ewentualnych kar 

umownych za nie wykonanie inwestycji w terminie.  

 

Z-ca Wójta Katarzyna Sprawka odpowiedziała, iż inwestycja została zakończona w zeszłym 

roku, wykonawca otrzymał z tego tytułu korektę i pieniądze na tą korektę, które  w zeszłym 

roku zostały wykorzystane m.in. (o czym Pani Radna Teresa wie) na budowę niewielkiego 

odcinka kanalizacji w Raduniu oraz w Kaliszu na ul. Kaszubskiej(były to prace dodatkowo 

wykonane w zeszłym roku). W protokole końcowym zostały zawarte informacje, iż 

odtworzenia z uwagi na porę zimową będą dokonywane w tym roku. Stąd nie jest zakończone 

odtworzenie. Obecnie gmina czeka, czy otrzymamy decyzję na budowę drogi do Schodna, 

dopiero wtedy zostaną dokonane odtworzenia, które jeszcze nie są zrobione. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, że gmina złożyła wniosek o środki finansowe   

na odnowę dróg lokalnych na cały odcinek od skrzyżowania  drogi wojewódzkiej nr 235 do 

miejscowości Belfort. Wójt dodał, iż można by wykonywać odtworzenia w Kaliszu, tylko nie 

mamy jeszcze decyzji. Z informacji uzyskanych od Wojewody w ciągu miesiąca powinna być 

informacja, czy będzie dofinansowanie z tego programu. W wyniku czego uzgodniono z 

firmą, która ma dokonać odtworzeń, aby wstrzymać się z tymi pracami odtworzeniowymi 

chodników i asfaltów, które były cięte do momentu, kiedy będziemy wiedzieli, że  mamy 

pieniądze z projektu. Firma dokona odtworzeni zgodnie z umową. Natomiast gmina nie chce 

dwukrotnie robić tego samego. 

 

Z-ca Wójta Katarzyna Sprawka dopowiedziała, iż realizowany projekt jest trudny, bo polegał 

na zasadzie zaprojektuj i wybuduj, w wyniku czego firma, która przystąpiła do projektowania 

kanalizacji miała pewne  problemy. W trakcie realizacji inwestycji była zmieniana decyzja 
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środowiskowa, postepowanie w sprawie tej zmiany prowadziła   Regionalna Dyrekcja 

Ochrony Środowiska co  trwało  bardzo  długo. Kolejna rzecz dotyczy tego, że nie było 

wiadomo ile tych odtworzeni trzeba będzie wykonać. Firma była zaskoczona, że praktycznie 

cały  Kalisz był wyasfaltowany. Natomiast firma na pewno dokona te odtworzenia, jest 

również gwarancja bankowa i w przypadku, gdy firma tych odtworzeń nie dokona to zostanie 

to wykonane  na koszt firmy   w ramach gwarancji bankowej. Był już taki przypadek 

ściągania należności finansowych 

 

Radny Tomasz Borzyszkowski powiedział, iż z uzyskanej wypowiedzi zrozumiał, iż w 

przypadku otrzymania dofinansowania z funduszu na odnowę dróg, firma, która ma dokonać 

odtworzeń nie będzie tego wykonywać.  

Radna Ewa Szulta powiedziała, iż Kalisz jest cały rozwalony, w związku z czym co ma 

mówić mieszkańcom. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, że budowę dróg asfaltowych zleca się w całości 

w jednym czasie. W momencie realizacji będą robione wszystkie drogi.  

 

Radna Ewa Szulta zgodziła się z wypowiedzią Wójta, natomiast uważa, że gdy ktoś otrzyma 

pieniądze za wykonaną pracę to odbiorca widzi jej poziom wykonania i na tej podstawie 

dokonuje wypłaty, natomiast  stan dróg w Kaliszu  jest w gorszym  stanie niż  pierwotnym. 

Radna dopowiedziała, iż nie ma żadnej gwarancji, ze drogi zostaną naprawione. 

 

Radny Tomasz Borzyszkowski dopowiedział, iż prace zostały zakończone, natomiast 

zapisano usterki, które będą dokonane w momencie realizacji w całości. Radny rozumie, że 

dotyczy to odcinka drogi od skrzyżowania drogi wojewódzkiej w kierunku na Belfort, 

natomiast pozostałe drogi w Kaliszu powinny być dawno wykonane. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, że zastanawiamy się, czy wykonywać remont 

tych dróg etapowo czy całościowo. Wójt dodał, ze gmina nie chce jednych i tych samych prac 

wykonywać kilkakrotnie. Gmina działa nie tylko na środkach finansowych własnych, ale 

również na pozyskanych z zewnątrz. Wójt przeprasza mieszkańców Kalisza za istniejący stan 

rzeczy, ale nie jest to kwestia pozostawiona samemu sobie, odtworzenia dróg i chodników na 

pewno zostaną wykonane. 
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Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora złożył zapytanie, które wynikło w trakcie 

rozmowy. Przewodniczący z tego co wie, to budowa kanalizacji miała zostać wykonana do 

października 2018 roku, a wniosek na odnowę dróg był składany w 2019 roku, w związku z 

czym w momencie zakończenia inwestycji nie było wiadomo, że będą możliwe do zdobycia 

środki finansowe. 

 

Z-ca Wójta Katarzyna Sprawka odpowiedziała, iż odtworzenia zostały przesunięte na 

przyszły rok ze względów atmosferycznych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora zapytał, czy była przewidziana jakaś kara 

umowna, bo w 2018 roku nie było wiadomo o drodze. Przewodniczący Rady dopowiedział, 

że gmina być może będzie mogła się starać  o środki finansowe z kar umownych. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki przekazał, iż terminy realizacji inwestycji zostały zakończone 

do  października, następnie z końcem roku protokolarnie  zapisano, że odtworzenia nie będą 

wykonane w okresie zimowym, tylko prace zostaną przesunięte. Wójt przekazał, iż jakie są 

zobowiązania i kary umowne zostało to zapisane w umowie, jak również są aneksy umów. 

Wójt dodał, iż nie jest tak, że gmina jest bardzo liberalna do firm, które spóźniają się z 

pracami, ale też są brane pod uwagę warunki obiektywne.  

 

Radna Ewa Szulta złożyła zapytanie do pana Wójta, czy słyszał coś na temat , że droga 235 

ma być w przyszłości krajową. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki przekazał, iż mówiło się o tym, że ma to być droga krajowa. 

Radny Grzegorz Eichmann dopowiedział, iż była to kiedyś droga krajowa, natomiast została 

zdegradowana. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, iż na ten temat była mowa w momencie 

podejmowania petycji do Marszałka. Wójt dodał, iż stracił nadzieję, że ta droga kiedyś 

zostanie krajową. Wójt dopowiedział, iż należy zauważyć, że jest ona remontowana 

odcinkowo, jest duża szansa, że będzie remontowany odcinek między zjazdem na Piechowice 

w kierunku na Raduń z oszczędności po przetargowych. 
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Radna Ewa Szulta zapytała kto ustala odcinki do remontu. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż ustala to Zarząd Dróg Wojewódzkich. W 

związku z apelem są informacje, że właśnie dlatego oszczędności poprzetargowe będą 

wydatkowane na wcześniej wskazanym odcinku. Prace są  wykonywane odcinkowo, 

natomiast projekt był wykonany na całość robót czyli od Kornego do Męcikała. 

 

Radna Joanna Stachowicz złożyła zapytanie do Z-cy Wójta Katarzyny Sprawka, czy jest 

możliwość wglądu do umowy dotyczącej budowy kanalizacji, porozumienia w sprawie 

przesunięcia prac. 

Z-ca Wójta Katarzyna Sprawka odpowiedziała, iż jest taka możliwość. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora przekazał, iż w sprawozdaniu z wykonania 

budżetu zapisano, że inwestycja budowy kanalizacji w Kalisz – Raduń   kosztowała 4 mln. 

695 tys. zł, natomiast w raporcie o stanie gminy jest napisane, że wyniosła  5 mln. 109 ty. zł, 

W związku z czym Przewodniczący Rady zapytał z czego wynika ta różnica. 

 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel odpowiedziała, iż w raporcie jest zawarta informacja z 

wykonania budżetu gminy. O czym mówi Pan Przewodniczący to zostało przygotowane przez 

referat inwestycyjny. Skarbnik trudno odpowiedzieć. 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki poprosił o 5 min. przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy  Krystian Sikora ogłosił 5 min przerwy 

Po przerwie 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dokonał wyjaśnienia w zakresie różnic pomiędzy kwotami w 

zakresie inwestycji dotyczącej kanalizacji Kalisz- Raduń, przekazał, iż właściwą kwotą jest 

kwota z raportu o stanie gminy, która wynosi 5 mln. 109 tys zł. Natomiast kwota 

przedstawiona w sprawozdaniu jest kwotą niepełną. 
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Skarbnik Gminy Anna Kryzel dodała, iż ustalając tą kwotę należy dojść do metodologii, gdzie 

kwota różnicy jest podobna do kwoty paragrafu wydatków  kwalifikowanych dokładanych do 

środków unijnych, jest prawdopodobne, że w metodologii kwota ta nie została doliczona . 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, iż  nie została wliczona kwota wkładu własnego 

gminy do tej inwestycji, natomiast właściwą kwotą jest  ta zawarta w raporcie. 

 

Radny Grzegorz Eichmann dopowiedział, iż sprawozdanie finansowe jest formą opisu 

prowadzonej gospodarki finansowej, co do samego dokumentu Radny nie wnosi zastrzeżeń, 

natomiast istotnym elementem jest utrata 150 tys zł.. o czym nadmienił w sprawozdaniu z 

prac komisji rewizyjnej. Radny dodał, iż nie będzie głosował za przyjęciem sprawozdania 

finansowego mimo, ze Pani skarbnik włożyła w to dużo pracy. 

 

Radny Krzysztof Rolbiecki  zapytał radnego Grzegorza Eichmann, co by zrobił jako radny 

gdzie jest wyrok Sądu. W przypadku tym gdyby Rada Gminy głosowała  przeciw, to 

przyniosłoby to negatywne  skutki m.in. odsetki, jeszcze większe, w wyniku czego należało to 

zatrzymać. 

 

Radny Grzegorz Eichmann dopowiedział, iż nie zgłasza zastrzeżeń co do decyzji Rady 

gminy, która zadecydowała o tym co musiała, natomiast sprawa dotyczy już roku 2015.  

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dopowiedział, iż  za roboty wykonane gmina zapłaciła, ale 

wykonawca swojemu podwykonawcy nie zapłacił za część wykonanych robót. Ten kto nie 

otrzymał swoich pieniędzy przekazał, że gmina w tym zakresie solidarnie ponosi koszty. Wójt 

przekazał, iż wyrok sądu pierwszej instancji był pozytywny. Przyznał, że gmina ma rację, 

natomiast wyrok sądu drugiej instancji zmienił wyrok i jeżeli jest mowa o rażącym i 

niezinterpretowanym przepisie prawa to Wójt uważa, że jako gmina wpisali się w 

interpretację sądu pierwszej instancji. Na dzień dzisiejszy jest tak, że jest interpretacja sądu 

drugiej instancji. Wójt dodał, iż jeżeli jest głos, że gmina poniosła straty, a na dzień dzisiejszy 

nie ma wyroku ostatecznego w tej sprawie, każdy ma prawo do indywidualnej oceny, a gmina 

postąpiła zgodnie z wyrokiem sądu drugiej instancji. Wójt dodał, iż firmy często zawierają 

umowy jako wykonawcy, dopiero później informują, że zawierają umowy z 

podwykonawcami. 
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9d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego jednostki 

samorządu terytorialnego za 2018 rok. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 11 – „za”, 0 – „przeciw”, 3 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/41/19  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego 

za 2018 rok. 

 

Ad.  10.  Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dziemiany o 

wykonaniu budżetu Gminy za 2018 rok oraz wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy Dziemiany.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Eichmann odczytał treść wniosku Komisji 

rewizyjnej Rady Gminy Dziemiany w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 

rok 2018 (stanowi  załącznik Nr 5 do protokołu) 

 

Ad. 11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Eichmann przekazał, iż wszyscy radni 

otrzymali w materiałach na sesje kserokopie uchwały nr 090/g222/A/II/19 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 3 czerwca 2019 r. (stanowi  

załącznik Nr 6 do protokołu) 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dziemiany 

za 2018 rok.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 – „za”, 0 – „przeciw”, 4 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/42/19  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dziemiany za 2018 rok.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora pogratulował Wójtowi Gminy.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki podziękował radnym za absolutorium, za zaufanie.  
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Dziemiany. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora przekazał, iż do w/w projektu uchwał,  jak i 

kolejnej została wydana pozytywna opinia Pomorskiego Kuratora Oświaty. 

 

Radna Joanna Stachowicz zapytała w kwestii obwodu przedszkola w Kaliszu, które jest 

własnością Ośrodka Kultury, natomiast jest prowadzone przez ZKiW w Dziemianach. Radna 

zapytała na jakiej zasadzie budynek zostanie przekazany jednej jednostce, aby ujednolicić 

prowadzenie tego przedszkola.  

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki zwrócił uwagę, iż zatwierdzenie sieci przedszkoli i oddziałów 

szkolnych tyczy się w rozumieniu przepisów ustawy o systemie oświaty. Oddziały 

przedszkolne dotyczą  dzieci sześcioletnich, które są w rozumieniu ustawy oddziałami 

przedszkolnymi realizowanymi zgodnie z przepisami ustawy. 

 

Sekretarz Gminy Henryk Koliński przekazał, iż na terenie gminy znajduje się jedno 

przedszkole, które wchodzi w skład ZKiW w Dziemianach, jak również dzieci uczęszczające 

do przedszkola w Kaliszu podlegają pod ZKiW w Dziemianach. Natomiast oddziały 

przedszkolne znajdują się w ZKiW w Dziemianach, a dzieci z Kalisza uczęszczają do 

przedszkola przy Szkole Podstawowej w Kaliszu (są do dzieci sześcioletnie). 

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki dodał, iż Kuratorium Oświaty zatwierdza sieć tych placówek, 

które wynikają z systemu oświaty. Sieć, o której mowa dotyczy oddziału przedszkolnego przy 

ZKiW w Dziemianach i oddziału przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kaliszu, która 

jest na terenie szkoły. 

 

Radna Joanna Stachowicz  dopowiedziała, iż byłoby prościej gdyby przedszkole z Kalisza 

należało do szkoły.  
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Wójt Gminy Leszek Pobłocki dodał, iż w Kaliszu nie ma przedszkola i chcąc je włączyć do 

szkoły konieczne byłoby dokonanie zmiany w zakresie zmiany statutu szkoły  oraz zmiany 

Szkoły Podstawowej w Kaliszu na Zespół.   

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/43/19  

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Dziemiany. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Dziemiany. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/44/19  

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Dziemiany. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Ośrodka Kultury w Dziemianach. 

Radny Tomasz Borzyszkowski przekazał, iż wcześniej odczytał treść uzasadnienia, w której 

uznano, że skarga jest bezzasadna. 

 

Radny Grzegorz Eichmann przekazał, iż głosował za odrzuceniem skargi, zgadza się z tym, 

aby jednostki gminy nie konkurowały  z przedsiębiorcami, natomiast w tym przypadku można 

mówić o zorganizowaniu jednego sylwestra, który był incydentalnym nie tworzącym  

praktyki przykładem. 

 

Radny Krzysztof Rolbiecki dopowiedział, iż sylwestry jak i inne imprezy odbywały się 

zawsze. 

 

Radna Ewa Szulta dodała, iż Ośrodek Kultury jest budynkiem użyteczności publicznej i 

można z niego korzystać. 
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Radny Krzysztof Rolbiecki dodał, iż każdy ma wybór gdzie chce uczestniczyć w Sylwestrze, 

natomiast jeśli ktoś nie radzi sobie z reklamą swojej działalności, to już jest jego problem. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/45/19  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Kultury w 

Dziemianach. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Dziemiany. 

 

Radny Tomasz Borzyszkowski przekazał, iż skarga dotyczyła niedostarczania decyzji 

podatkowej do małżonka osoby skarżącej. Sprawa ta była opiniowana przez Kolegium 

Odwoławcze w Gdańsku, które przyznało rację gminie.  

Radny Grzegorz Eichmann przekazał, iż warto wspomnieć, iż poruszana kwestia zawarta w 

skardze była rozpatrywana przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Gdańsku i gmina 

nie może tego kwestionować.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/46/19  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dziemiany. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulic w miejscowości Dziemiany. 

Z-ca Wójta Katarzyna Sprawka przekazała, iż projekt uchwały opiniowany był na 

posiedzeniu Komisji Służb Publicznych, która wydała opinię pozytywną. Pani Katarzyna 

dodała, aby w załączniku Nr 2 nazwę ulicy Przyjemna zmienić na nazwę ulicy Widokowa.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/47/19  

w sprawie nadania nazwy ulic w miejscowości Dziemiany. 

 

Ad. 18.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Tomasz Borzyszkowski przekazał, iż 

komisja opiniowała projekt uchwały i zaopiniowała pozytywnie. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr X/48/19  

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 

 

Ad. 19.  Komunikaty i wolne wnioski. 

Radny Mieczysław Jenta zapytał, czy Służba Leśna ma obowiązek dojazdu do miejsca 

zagaszonego pożaru. Radny dodał również, że w Trzebuniu znajduje się las, który jest nie 

oczyszczony, co powoduje niebezpieczeństwo przy obowiązujących warunkach 

atmosferycznych.  

  

Radna Maria Turzyńska – Stopa zawnioskowała, aby ulice w gminie Dziemiany jak i 

chodniki były częściej sprzątane. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora przyłączył się do wniosku Radnej Marii 

Turzyńska – Stopa.  

 

Radny Stanisław Kuczkowski odniósł się do przekazywanych informacji na temat 

odprowadzania dużej ilości odpadów komunalnych w naszej gminie, w związku z czym 

zawnioskował, czy jest możliwość sprawdzenia wyrywkowego w Sierznie, czy rzeczywiście  

z terenu naszej gminy  dowożone jest aż tyle odpadów.  

 

Radna Ewa Szulta zapytała jaka jest szansa montażu ławek.  

 

Radna Teresa Mankiewicz przekazała, iż w Raduniu jest firma, która produkuje ławki i w 

ramach funduszu sołeckiego można zakupić, co uczyniła Pani radna. 

 

Radny Grzegorz Eichmann, zapytał czy są jakieś postępy przy zdobywaniu gruntu pod 

budowę boksu dla OSP w Raduniu. 

 

Radna Teresa Mankiewicz odpowiedziała,  że są  poczynione starania w tym kierunku.  
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Radny Krzysztof Rolbiecki zawnioskował o częstsze opróżnianie koszy na śmieci na ulicy 

Sobótki w Dziemianach. 

 

Radna Teresa Mankiewicz zawnioskowała o utworzenie kontaktu telefonicznego co 

umożliwiłoby uzyskanie pomocy w momentach kryzysowych. Radna ma na myśli intensywne 

opady, które miały miejsce w poniedziałek.  

 

Radny Tomasz Knopik podziękował za gościnność oraz użyczenie busa gminnego na 

pielgrzymkę do Wiela.  

 

Radny Andrzej Hoppe przekazał, iż kontener na cmentarzu został opróżniony ze śmieci, 

natomiast następnego dnia znalazła się w nim rama okienna, która raczej nie pochodzi z 

cmentarza. 

 

Radny Krzysztof Rolbiecki po raz kolejny zawnioskował o naprawę lampy.  

 

Ad. 20. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Dziemiany.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady X sesji Rady 

Gminy w Dziemianach.  

 

 
 
Protokół sporządziła       Obradom przewodniczył  

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Jenta Elżbieta       Krystian Sikora 

 

 

 

 

 

 

 


